
Protokół nr 10/2015 

z przebiegu X sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

z dnia 18 grudnia 2015r. 

  

Ad. 1 

            Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Dunajska o godz. 900 otworzyła X sesję Rady 

Gminy w Trzebiechowie w sali Trzebiechowskiego Ośrodka Kultury w Trzebiechowie. 

Powitała radnych, Wójta Gminy Izabellę Staszak, pracowników Urzędu Gminy, kierowników 

jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz zaproszonych gości. 

Stwierdziła obecność: na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych jest 13 radnych, 2 nieobecnych 

nieusprawiedliwionych.Wymagane guorum jest niezbędne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

  

Ad. 2 

            Przewodnicząca Rady Gminy Anna Dunajska oznajmiła, iż porządek obrad wraz z 

projektami uchwał został dostarczony radnym w formir papierowej i e-mailowej. Zapytała radnych 

czy mają uwagi do porządku obrad. Radni uwag nie wnieśli. Porządek obrad został poddany 

głosowaniu, przyjęty jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

  

1. Otwarcie sesji.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja Pani Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym.  

4. Informacja Pani Wójt Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2015-2027.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu nieruchomości niezabudowanych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

            Problemów Alkoholowych na rok 2016. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Strategii Rozwoju Gminy Trzebiechów na lata 2015- 

2022. 

10. Przyjęcie protokołu z VIII i IX sesji Rady Gminy. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

12. Sprawy różne.  

       13. Zamknięcie sesji.  

  

Ad. 3 

            Informacja Przewodniczacej Rady Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym. 

Okres międzysesyjny był bardzo krótki  od 30 listopada 2015r. do dnia dzisiejszej sesji. 

  

1. W okresie tym 9 grudnia br wraz z panią Wójt, zastępcą wójta, dyrektorem TOK i mieszkańcami 

gminy i ich pociechami uczestniczyłam w spektaklu " Bajka o Złotej Kaczce". 

2. Byłam na uroczystym otwarciu świątecznej świetlnej fontanny. 

3.  Przeprowadzałam rozmowy z samorządowcami. 

4.  Podpisywałam podjęte uchwały przez Radę na poprzedniej sesji. 

  

 



Ad. 4 

            Sprawozdanie Pani Wójt Gminy z działań podjętych w okresie od 30 listopada 2015r. do 18 

grudnia 2015r. 

1. W dniu 2 grudnia zgodnie z zapowiedziami Dyrektora PROW Urzędu Marszałkowskiego odbyło 

się szkolenie dotyczące finansowania „budowy lub modernizacji dróg lokalnych” ze środków 

PROW w tym kryteriów, zasad oceniania itp. W szkoleniu wzięli udział panowie M. Dach i P. 

Żurawiecki. Na dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy otrzymaliście państwo projekt uchwały w 

sprawie zmiany strategii rozwoju gminy, dokładniej mówiąc jednym z załączników do wniosku na 

inwestycje drogowe musi być dołożony załącznik uwzgledniający planowane rozbudowy, budowy i 

modernizacje dróg gminnych. Termin złożenia wniosków 30.11 do 30.12. 2015r. 

2. Pragnę Wysoką Radę poinformować, że nasza Gmina uzyskała wysoką lokatę we wstępnej liście 

rankingowej o dofinansowanie w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej na lata 2016-2019. Na przyszły rok na dofinansowanie województwo otrzymało 

34 636 582 złotych. Pieniądze podzielono równo dla gmin i powiatów w kwocie 17 318 291 zł. 

Nasz wniosek na liście rankingowej zajmuje 11 miejsce. Dotychczas, ponieważ gminy miały 14 dni 

na składanie protestów i zażaleń. Moim zdaniem na początku stycznia 2016 zostanie opublikowana 

ostateczna lista, która zostanie przesłana do zatwierdzenia przez Ministra. Jest to wniosek 

dotyczący dokończenia budowy drogi gminnej łączącej drogę wojewódzką nr 278- ul.3 Maja z 

droga gminną ul. Słoneczna w Trzebiechowie kwocie 825 689 dofinansowanie 412 844 zł. 

3. Dnia 4 grudnia przybył do naszej Gminy Święty Mikołaj z Laponii . Był w TOK, w Domu 

Pomocy Społecznej w Trzebiechowie i w naszych sołectwach. Odbyło się pierwsze spotkanie 

opłatkowe (TPD we wsi Borek). 

4. Uczestniczyłam w 2 posiedzeniach Lokalnej Grupie Działania w Zaborze. Przez cały czas 

dopracowywane są dokumenty związane z oceną, punktowaniem projektów. 8 mln złotych 4 na 

NGO. 

5. W tym miesiącu spotkałam się w sprawie rozbudowy oczyszczalni ścieków ( przedstawiciel 

firmy opracowującej dokumentację), kanalizacji, stacjami uzdatniania wody z specjalistami w tym 

zakresie. 

6. Dzisiaj jest ostatni dzień na składanie ofert przez banki na subrogację wraz z nowacją. 

7. Odczytanie podziękowań za współpracę Pana Jana Świrepo – Wicewojewody Lubuskiego z 

mieszkańcami województwa. 

8. Wyjazd Pań – za udział w konkursie estetyczne zagospodarowanie swoich posesji, zaplanowano 

na 21 stycznia 2016r. chcemy zwiedzić Sejm RP, Pałac Prezydencki, Belweder. 

9. Zapraszam wszystkich Państwa i mieszkańców Gminy Trzebiechów na spotkanie opłatkowe, 

które odbędzie się w niedzielę 20 grudnia o godz.14,00 przed TOK. 

 W czasie przedstawiania sprawozdania na salę weszła radna Marta Plawgo. Obecny stan radnych 

na sesji to 14 osób. 

Ad. 5 

            Pełniąca obowiązki skarbnika gminy Monika Banachowicz omówiła projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2015 – 

2027, która jest powiązana z następną uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

Radny Ćwietrniewicz  poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów nie obradowała nad 

projektami przedstawionych uchwał, ponieważ uchwały są czysto regulujące i porządkowe, mające 

na celu domkniecie budżetu a dwie najwieksze zmiany to zabezpieczenie brakujących środków 

finansowych na wynagrodzenia dla pracowników oraz  pokrycie raty kredytu. 

Dyskusji nie podjęto. Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem 

przedstawionej uchwały. 

Uchwałę w głosowaniu jawnym przyjęto jednogłośnie 14 głosami "za', nadano Nr X/65/2015. 

  

Ad. 6 

            Monika Banachowicz odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2015r. Dyskusji nie podjęto. Uchwałe przyjęto w głosowaniu jawnym 14 głosani "za" i nadano Nr 



X/66/2015. 

Ad. 7 

            Pani Wójt Gminy omówiła zasadność podjęcia uchwały w sprawie zwrotu nieruchomości 

niezabudowanych. Wyjaśniła, iż chodzi o działkę rolną niezabudowaną, która wcześniej była 

przejęta z przeznaczeniem na budowę szkoły (w razie sprzedaży pałacu) a obecnie chcemy ją 

wykorzystać na budowę boisk. W dniu dzisiejszym zostanie podpisane porozumienie z Agencją 

Nieruchomości Rolnych i akt natarialny w sprawie zwrotu nieruchomości. 

Radny Ćwiertniewicz: Czy zwrot wymienionych w uchwale nieruchomości oznacza że gmina 

zaprzestaje, i odchodzi od planów budowy przedszkola, szkoły podstawowej oraz gimnazjum wraz 

z infrastrukturą ? oraz czy może to spowodować, że nieruchomości zostaną wystawione na przetarg 

i po prostu pozbędziemy się możliwości ich przejęcia w przyszłości na tą inwestycję. 

Pani Wójt: wystąpimy w nowym roku o przydział tej nieruchomości, która będzie głównie 

przeznaczona na budowę szkoły, gimnzajum i przedszkola. 

Więcej pytań nie zadano. Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania jawnego nad przyjęciem  

uchwały, którą przyjęto 14 głosami "za" i nadano Nr X/67/2015. 

Ad. 8 

            Sekretarz Gminy Zenon Rychły omówił zagadnienia zawarte w projekcie uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2016. 

Radna Marta Plawgo zapytała czy  GKRPA zrobiła rozeznanie (tak jak ustalone było to na początku 

roku na posiedzeniu komisji oświaty, kultury i sportu) czy w innych wsiach można by otworzyć 

świetlice środowiskowe? 

Odpowiedzi udzieliła pani Dorota Wołangiewicz: przeprowadzaliśmy rozmowy na ten temat, 

zostały wysyłane do sołtysów pisma, ale nie ma pomieszczeń i według rozeznania nie ma 

wystarczającej ilości dzieci z rodzin patologicznych jedynym punktem odbywania zajęć były by 

świetlice wiejskie. 

Radna Plawgo stwierdziła,iż świetlice nie są tylko dla dzieci z rodzin patologicznych ale dla 

wszystkich chętnych do uczęszczania do nich a finansowanie szkolnych wycieczek nie należy do 

zadań komisji, tak jak wcześniej przedstawił pan sekretarz w swoim wystąpieniu. 

Radny Ćwiertniewicz: - prosił bym o przedstawienie osób, które na dzień dzisiejszy zasiadają w 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? ponieważ nie wszyscy pamiętają kto 

w komisji zasiada. 

- prosił bym o przedstawienie  ile razy w ubiegającym roku komisja miała swoje posiedzenie ? 

- w rozdziale 2 §.3 pkt. 1 mówi się o zapewnieniu mieszkańcom gminy Trzebiechów możliwości 

wsparcia oraz profesjonalnej pomocy w rozwiązywaniu problemów związanych z nadużywaniem 

alkoholu oraz przemocy w rodzinie: pytanie: jak wygląda ta profesjonalna pomoc , jakie organy 

wchodzą w jej skład i gdzie się udać by ja otrzymać? 

- w pkt.3 tego samego paragrafu mówi się o podejmowaniu działań interwencyjnych w stosunku do 

osób zagrożonych wystąpieniem problemu alkoholowego: pytanie w stosunku do ilu osób było 

podjęte takie postępowanie w upływającym roku? a odnośnie pkt. 4 w przypadku ilu osób działania 

zmierzające do poddania się leczeniu tych osób zakończyły się powodzeniem ?  

-w rozdziale 6 §.7 pkt.3 mówi się o spotkaniach szkoleniowych i informacyjnych dla osób 

zajmujących się sprzedażą napojów alkoholowych w celu przestrzegania ustawowych zakazów i 

wyeliminowania dostępu do alkoholu, osobom nieletnim: ile takich spotkań lub czy w ogóle odbyło 

się w ubiegającym roku i jaka była ich frekwencja? 

Wołangiewicz: w miesiącu styczniu zostanie Radzie przedłożone sprawozdanie z działalności 

Komisji. W skład komisji wchodzą: Małgorzata Jóźwiak jako przewodnicząca, Dorota 

Wołangiewicz – Z-ca przewodniczacej, Leszek Kurylczyk – policjant i Ryszard Galor- mieszkaniec 

wsi Podlegórz. 

Punkt konsultacyjny działa w pomieszczeniach Trzebiechowskiego Ośrodka Kultury, wszelkie 

informacje o terminach spotkań znajdują się na stronie internetowej gminy. 

Przewodnicząca Rady: ile osób wyszło z nałogu? 



Wołangiewicz: nikogo nie mamy prawa zmusić do leczenia, jeżeli tego sam nie zechce. Z nałogu 

nie wyszedł nikt. 

Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania jawnego. Uchwałę przyjęto 12 głosami "za" 

i 2 głosami "wstrzymującymi się", nadano Nr X/68/2015. 

Ad. 9 

            Na salę wszedł nieobecny radny Ryszard Sobczak. Stan obecnych radnych 15. 

            Pani Wójt Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany w Strategii Rozwoju Gminy 

Trzebiechów na lata 2015-2022. 

W strategii uwzględnia się plan inwestycji przewidzianych do realizacji do 2022 roku a dotyczący 

budowy, przebudowy i modernizacji dróg gminnych. 

Radny Śliwiński: zapytał o dalszy ciąg budowy ścieżki rowerowej do Swarzynic. 

Pani Wójt: ścieżka rowerowa będzie budowana z programu LIDER 

Radny Ćwiertniewicz:  w omawianym załączniku do tej uchwały w planie zadań podstawowych 

mamy piętnaście dróg, usłyszeliśmy, że siedem dróg może uzyskać aprobatę w projekcie a 

pozostałe osiem raczej nie ma szans przy ocenie tego projektu, czy w związku z brakiem szans 

wykonania ich, zmieniamy istniejący załącznik? 

Pani Wójt; załącznik do strategii gminy nie będzie zmieniany. 

Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania jawnego. Uchwałę przyjęto 15 głosami "za" i 

nadano jej Nr X/68/2015. 

Ad. 10. 

            Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż protokoły z posiedzeń VIII i IX sesji Rady 

Gminy w Trzebiechowie zostały umieszczone na stronie bip oraz wyłożone do wglądu w biurze 

rady oraz w trakcie obrad. Stwierdziła, że nie wniesiono żadnych uwag. Protokoły zostały poddane 

głosowaniu i przyjęte jednogłośnie 15 głosami "za". 

Ad. 11 

            Interpelacje, wnioski i zapytania. 

Radna Banachowicz zapytała jak przedstawia się dalszy ciąg zagadnień budowy oczyszczalni 

przydomowych w Ostrzycach, czy jest szansa na ich budowę? 

Druga sprawa czy w workach na odpady możemy gromadzić stare siano i czy będzie ono odebrane 

przez firmę odbierajacą odpady? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt: sprawa oczyszczalni przydomowych nie jest tematem zamkniętym 

Jeżeli chodzi o siano napewno nie odbierze je firma. Inspektor Łukomski wyjaśnił, iż siano nie jest 

odpadem komunalnym i nie może być zabrane przez firmę. Siano można wykorzystać na jako 

nawóz po przekompostowaniu. 

Pani Wójt poinformowała, że gmina będzie przystępować do programu zbioru asbestu. Musimy 

dokonać inwentaryzacji azbestu na poszczególnych wsiach. Sprawą tą zajmować będzie się 

specjalna firma, która dokona jego zdejmowania z budynków i odbioru. Prace te będą wykonane 

nieodpłatnie. 

Ad. 12 

            Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła radnym głosu w dyskusji. 

Radny Paruch zapytał się co dalej z drogą Podlegórz – Trzebiechów oraz w Podlegórzu w stronę 

kościoła? 

Radny Wiktorowicz: dlaczego przy punktacji nie uwzględniono drogi do kościoła w jej ciągu 

znajduje się sklep i kościół? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt: piorytetem jest droga w Ostrzycach, w późniejszym okresie 

będziemy walczyć o Podlegórz. Droga Podlegórz – Trzebiechów będzie naprawiona. 

Radna Banachowicz: składam podziękowania Pani Wójt za wykonanie barierki przy moście. 

Radny Śliwiński: kiedy zostanie zakończona wymiana oświetlenia? 

Pani Wójt: w miesiacu styczniu 2016r. 

Radny Śliwiński: co z drogą w Swarzynicach w kierunku bloków, gdzie budowane są kurniki? 

Pani Wójt: jest tam ograniczenie prędkości do 40 km/h. Inwestor zobowiązany jest do uprzątnięcia  

i naprawy w razie jej uszkodzenia po zakończeniu budowy. 



Radna Banachowicz zwracam się do pana kierownika posterunku policji: na drodze zużlowej 

Ostrzyce – Podlegórz przy mojej posesji młodzież urządza sobie wyścigi kładami, czy jest na to 

jakiś sposób aby temu zapobiec. 

Pan Sienkiewicz – policjant: proszę powiadomić policję. 

Sołtys Głowacki: chciałbym podziekować Pani Wójt za wymianę kloszy przy oświetleniu ul. 

Kwiatowej. Następna sprawa to ile wydajemy na wyznania? 

Pani Wójt: w naszej gminie z budżetu nie przekazano żadnej kwoty na cele kościelne. 

Sołtys Głowacki: mówimy o przeciwdziałaniu alkoholizmowi a tam gdzie bieda to jest alkohol, 

dzieci głodne. 

Kierownik GOPS Krzysztof Marcinek: w naszej gminie nie ma dzieci głodnych, w szkole 

prowadzimy dożywianie. Dzieci nie chcą chodzić na obiady, zauważa się, że w sklepach kupują 

czipsy i słodycze. Następnym przykładem jest to, że bardzo trudno znależć nawet z naszych 

podopiecznych chętnych do pracy. Miałem przypadek, gdzie potrzebne były trzy osoby do pracy w 

Domu Pomocy Społecznej. Nie zgłosił się nikt i pytam się gdzie tu jest bieda? W nowym roku 

przewidywane są duże środki finansowe na opiekę społeczną. 

Sołtys Barłożewski: kiedy będą wycięte zakrzaczenia przy drogach w Ostrzycach? 

Pani Wójt: zakrzaczenia są wycinane na całej gminie. 

Radny Sobczak: w Głuchowie zakończono wycinkę zakrzaczeń. 

Sołtys Ledno -Głęboka: kiedy nasze drogi będą zrobione? 

Pani Wójt: chciałabym, aby drogę tą naprawić do drogi asfaltowej. Natomiast wszyskie drogi tam 

gdzie są użytkowane przez spółkę melioracyjną mają być doprowadzone do stanu używalności. 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy złożyła życzenia świąteczne i noworoczne. 

Do życzeń przyłączyła się Pani Wójt. 

  

Ad. 13 

            Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 1150  zamknęła X sesję Rady Gminy w Trzebiechowie 

i zaprosiła radnych, sołtysów i gości na wigilijny poczęstunek. 

  

  

Protokółowała:                                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy 

Stanisława Kozłowska                                                                                 Anna Dunajska 

 


